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Drie Nieuwsberichten 

1) Nederland staat niet meer in de top 10 van landen die goed omgaan met de rechten van 

kinderen. In de ranglijst die de internationale kinderrechtenorganisatie KidsRights maandag 13 juni 

publiceerde, is Nederland van de tweede naar de dertiende plaats gezakt.  

 

'KidsRights maakt zich dan ook zorgen over kinderen in Nederland die in armoede leven en 

over bezuinigingen die ook gezinnen treffen die van een minimuminkomen moeten 

rondkomen', aldus de organisatie. 'Door de recente decentralisatie van de jeugdzorg in Nederland 

verschillen het aanbod en budget per gemeente, waardoor kinderen in Nederland mogelijk 

ongelijke toegang tot die jeugdzorg hebben.' 
 

Ik denk dat we als individuele raadsleden allemaal even stil hebben gestaan bij dit bericht.  

 

2)De Tweede Kamer heeft dit voorjaar ingestemd met de ratificatie van het VN-verdrag uit 2006 

voor gelijke rechten van personen met een beperking. Het Verdrag regelt dat iedereen 

volwaardig kan deelnemen aan de samenleving. Nederland gaat eindelijk stappen maken om de 

samenleving écht toegankelijk te maken voor mensen mét en zonder beperking.  

 

3) En afgelopen donderdag is het Labour-parlementslid Jo Cox vermoord door een eenzame gek. In 

het NRC van zaterdag stond een opiniestuk met als titel: Steek de gek niet aan met je haatpreek. 

Essentie van het artikel is na te denken over de stellingname: wie woede aanmoedigt, kan geen 

verbazing veinzen als mensen woedend worden. Die kan zich niet omkeren en zeggen: 'Hé makker, 

het was niet de bedoeling dat je het zo serieus zou nemen. Het is maar een spelletje, een trucje, een 

strategie om stemmen te winnen' …. 

 

Drie thema's waarmee GroenLinks  deze Kadernota zal beschouwen: Kinderen in armoede,  gelijke 

rechten voor personen met een beperking en de toon van het debat rondom vluchtelingen en hoe wij 

als Zeist hier invulling aan geven. 

 

Kinderen in armoede 
Het meest in het oog springend in de Kadernota is natuurlijk de zin waarin staat dat 50% van het 

resterende deel van de structurele ruimte zal worden ingezet voor OZB-verlaging. En dan komt 

natuurlijk weer de principiële vraag: College en coalitie waar liggen uw prioriteiten? Naast het feit 

dat we al de laagste OZB in de regio hebben, zijn er echt nog steeds andere zaken die meer prioriteit 

vragen.  

 

Zolang bijvoorbeeld een alleenstaande moeder met een kind op de basisschool van € 60 per week 

moet rondkomen, vindt GroenLinks dat een hogere prioriteit hebben dan een woningeigenaar 

minder belasting te laten betalen. 

 

Want: Het water staat de moeder al aan de lippen en problemen stapelen zich op.  Slechte voeding 

en gezondheidsklachten. Geen geld voor schoolreisje of zwemles.  Gedrags- en leerproblemen op 

school.  

  

Maar: Moeder neemt contact op met het CJG, de zogeheten inloopvraag. Direct wordt er een 

afspraak gemaakt en het eerste gesprek lucht enorm op. Het CJG start opvoedingsondersteuning. 

Vrijwilligerswerk geeft hulp bij het schoonmaken en opknappen van de woning. School geeft via 

ouderbijdrage fonds vrijstelling voor de schoolreisbijdrage.  

Het schoolondersteuningsteam wordt ingeschakeld en meteen gekoppeld aan de medewerker van 

het CJG. De lijnen zijn kort. Escalatie is voorkomen.  



 

Het enige wat niet wordt opgelost is de financiële situatie, er komt geen ruimte. En meedoen blijft 

een probleem, net als de wasmachine en stofzuiger die stuk zijn.  

 

GroenLinks vindt dat er veel goed gaat, dat wordt duidelijk in mijn voorbeeld. Maar hier ligt een 

kans voor een extra stap, noodzakelijk voor mensen met een laag inkomen en  voor kinderen om net 

zo onbezorgd mee te kunnen doen en ontwikkelen. Zo worden de verschillen kleiner en de leefsfeer 

veel prettiger. 

 

Maar er zijn ook andere prioriteiten bijvoorbeeld: 

– Er wordt niet gekozen voor het optimale scenario van het vullen van het Bomenfonds. De 

middelen en de financieringssystematiek geeft nu genoeg middelen tot 2031. Dat is het begin van de 

hoogste piek van bomenvervanging en wanneer de middelen echt nodig zijn. 

– De staat van onderhoud in algemene zin: veel wegen en fietspaden zijn door ernstige slijtage 

en  beschadiging oncomfortabel en leveren voor fietsers een verhoogd valrisico op 
– We zien dat de ambitie  Zeist CO2 neutraal  van 2050 naar voren is gehaald naar 2030. Heel 

goed natuurlijk, maar we zien nog geen enkel besef dat daar ook middelen voor nodig zijn. 
– Er is maar voor paar scholen budget om de verkeersveiligheid te verbeteren. Waarom niet 

dat programma versnellen? 
 

De sleutel is niet prioriteiten aanbrengen in je planning, maar om je prioriteiten te plannen.  

 

En bovendien: Parkeren heeft tot 2020 nodig om kostendekkend te worden. De wethouder heeft 

voortdurend gezegd dat het hij het gaat oplossen, maar deze te positieve inschatting kost 11 euro 

per huishouden. Er lekt gemeenschapsgeld weg naar parkeren, los dit nu eens op.  
 

Gelijke rechten voor mensen met een beperking 

GroenLinks vindt dat we als gemeente proactief aan de slag moeten gaan met toegankelijkheid en 

het verdrag. Wij willen pleiten voor het opstellen van een actieplan inclusief beleid. 

Belanghebbenden kunnen de grootste knelpunten in de gemeente inventariseren. Er zou bij wijze 

van spreken bij ieder programma in de begroting een paragraaf kunnen worden opgenomen waarin 

wordt aangegeven hoe wordt gewerkt aan de uitvoering van het Verdrag.  

 

Tot slot het laatste thema: steek de gek niet aan met je haatpreek.  

In Zeist doen we het andersom: Steek de wijze en de gek aan met verbinding en begrip.  

 

GroenLinks kan de lijnen in de kadernota alleen maar van harte ondersteunen: het zoeken van de 

dialoog over lokale democratie, het inzetten op opvang en huisvesting van vluchtelingen. De Z-

Battle is tot nu toe een succes, net als de dialogen in de samenleving over en met vluchtelingen. 

 

Wij blijven in Zeist iedere keer weer stil staan bij momenten in de wereld waar je alleen maar 

verdrietig en onmachtig van kan worden. Bij iedere aanslag staan we even stil en geven daar 

aandacht aan. Het gaat om basisrechten, verwoord in Artikel 1 van de Grondwet. In verschillende 

gemeentes wordt Artikel 1 nadrukkelijk weergegeven in het gemeentehuis of openbare ruimte om 

nog eens extra te benadrukken waar een samenleving voor staat en wat samenléven vraagt. Wij 

willen via een motie van deze raad oproepen dat Artikel 1 ook prominent in ons gemeentehuis te 

zien is. Als er mensen daardoor aan het denken worden gezet en zich gesteund voelen, dan is er al 

weer een zaadje gepland. Een zaadje van rechtvaardigheid, gelijkheid en empathie (mededogen). 

 

 

 

 


